
Bemærkninger til forslag fra KBU og borgere

Det gamle jernbaneanlæg mellem Ingerslevsgade og Vasbygade. 2450 SV.
Det gamle jernbaneareal ligger ubenyttet hen. Byfornyelse og Carlsberg kvarterets nye boliger vil øge 
presset på Bavnehøjs Idrætsanlægs 2 eneste baner. 

I forbindelse med Metrocityringen skal området bruges som arbejdspladsareal, og på en del af 
baneterrænet mellem Vasbygade, Enghavevej, Ingerslevsgade og Dybbølsbro etableres et 
selvstændigt kontrol- og vedligeholdelsescenter, et ”CMC”. Området er i Kommuneplan 2005 
desuden fastlagt til område for tekniske anlæg (T1-område) og ikke planlagt ændret i 
Kommuneplan 2009. I lokalplanforslaget lægges der dog op til, at området syd for CMC kan 
udformes, så ”vesterbroerne og alle de nye beboere i Sydhavn får solrige og spændende byrum at 
tilbringe deres fritid i”. Hvorvidt dette inkluderer fodboldbaner er uvist og op til områdets ejere, 
Banedanmark og DSB at bestemme. Samtidig kommer lokalplanområdet som helhed formentlig 
først i spil til byudvikling fra 2018. Etablering af fodboldbaner har derfor lange udsigter på dette 
areal.

Raffinaderivej v/Sundby Boldklub. 2300 S.
Lav grusbanen (den er alligevel elendig) om til en kunstgræsbane, så kan der spilles både sommer og 
vinter.

Dette forslag er realiserbart inden for en overskuelig fremtid. Jf. afsnit 6.1 Omdannelse af 
eksisterende boldbaner.    

Grusbanen v/Club Danmark hallen. 2450 SV.
Lav grusbanen om til en kunstgræsbane, så den kan bruges til turneringsfodbold.

Jf. afsnit 6.1 Omdannelse af eksisterende boldbaner 

Gadelandet. 2700 Brønshøj.
Såfremt der anlægges kunstgræs på den eksisterende bane, vil den kunne benyttes i langt højere grad. 
Der er tit aflyst grundet vejret.

Denne 11-mandsbane er en del af Husum Idrætspark og ligger tæt op ad Tingbjerg Idrætspark, som 
har en kunstgræsbane. Der er i dag ingen opsyn med banen, hvilket øger risikoen for misbrug og 
hærværk.

Holmens Idrætsanlæg
Området har potentiale, men det er samtidig et af de få steder, hvor rugby kan spilles. 

Da der er kun er få baner til amerikansk fodbold anbefales det at fastholde banen på Holmens 
Idrætsanlæg

Lynetten. 2300 S
Hele det gamle B&W bruges ikke til noget alligevel. Her kunne, hvis man fjerner de gamle bygninger 
blive et fint anlæg med adskillige baner.
En del af de gamle B&W-bygninger er i dag udlejet til forskellige formål. Blandt andet er nogle af 
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bygningerne omdannet til fx indendørs golf og øvelokaler til musikforeninger. I Kommuneplan 
2005 udlægges Refshaleøen som perspektivområde, og det forventes ikke, at der blive udarbejdet 
lokalplaner for området på denne side af 2017. Området ejes af Ejendomsselskabet Refshaleøen. 
Kløverparken. 2300 S.
Området på den anden side af Raffinaderivej ift. Kløvermarken. Her kan etableres flere baner.

I forslag til Kommuneplan 2009 er Kløverparken fastholdt som område til industri samt udlagt som 
perspektivområde i rækkefølgeplanen, hvor der på sigt kan ske en byudvikling. Københavns 
Kommune er i dialog med grundejeren, Skanska om at udvikle dele af området til andet formål. 
Grunden er imidlertid stærkt forurenet, og anlæg af fodboldbaner betinges derfor af en 
jordoprensning. 

Sydhavnen. Tippen. 2450 SV.
Området ud mod bugten bag Valbyparken. Fra lystbådehavnen/Bådehavnsgade. Masser af plads. 

I kommuneplan 2005 har Tippen tre forskellige slags status, 
som det fremgår af figuren. Den grønne del af området med 
O1-status (fritidsområde) er beskyttet af 
fredningsbestemmelserne. I fredningen betegnes denne del 
af Tippen som ”det biologisk værdifulde område Tippen”, 
og fredningen skal sikre en opretholdelse og muliggøre en 
forbedring af de biologiske og landskabelige værdier, der 
er knyttet til området, samt at fastholde og regulere 
almenhedens ret til færdsel i området og dets anvendelse til 
fritidsformål i øvrigt.” Det siges endvidere, at der ikke må 
foretages terrænændringer og ændringer i de nuværende 
vegetationsforhold. Anlæg af fodboldbaner kræver derfor dispensation af Fredningsnævnet.

Ragnhildgade. 2100 Ø.
Det gamle område, hvor Teknisk Forvaltning tidligere lå. Mellem Haraldsgade og Rovsinggade.
God plads – masser af muligheder til aflastning for Ryparken og i særdeleshed Boldklubben Skjolds 
mange medlemmer.

I Kommunplan 2005 er arealet udlagt som boligformål (B3-område). Det vil derfor kræve et 
lokalplantillæg at etablere boldbaner på arealet. 

Sortedamssøen – projekt Søfodbold
Fem Handelshøjskoleelever har udarbejdet et projektforslag vedr. udnyttelse af arealet i 
Sortedamssøen, når dele af søen tømmes i 8 år i forbindelse med Metrobyggeriet. Der forslås 
etablering af to 11-mands kunstgræsbaner og tre 7-mandsbaner. Anlægsprisen er i størrelsesordenen 
20 mio. kr. 

Anlæggelse af banerne vanskeliggøres af, at Sortedamssøen er fredet. Ifølge frednings-
bestemmelserne må der ikke foretages opfyldning i søerne eller anbringes faste indretninger uden 
samtykke fra Naturfredningsnævnet for København. Selvom dele af søen tømmes pga. metrobyggeri, 
vil en realisering af projektet således kræve dispensation fra Fredningsnævnet. Derudover vil 
projektet med stor sandsynlig vække utilfredshed over larm og skærmet udsigt blandt søbreddens 
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beboere.  

Ørestads Boulevard. 2300 S.
Området overfor Sundby Metrostation. Her kan mindst ligge 20 baner. Perfekt i forhold til 
infrastruktur. Kun for seniorer, da børnene skal blive i deres nærområder.

Dette areal er en del af Amager Fælled, som pga. fredningsbestemmelser vanskeliggør etablering 
af fodboldbaner (jf. afsnit 6.2.2: Andre placeringer) 

Lossepladsvej. 2300 S.
Området overfor Hekla Park – her kan mindst ligge 4 baner. Man kunne overveje at smide alt DAI 
og Firmafodbold derud, så man kan frigøre andre arealet til byens børn.

Dette areal er den del af Amager Fælled, hvorpå der er planlagt anlæg af to 11-
mandsgræsbaner.(jf. afsnit 6.2.2: Andre placeringer)

Utterslev mose området. 2700 Brønshøj.
Boldklubben Fix ligger Pilesvinget 1, 2700 Brønshøj. Der er 4 omklædningsrum og i forbindelse med 
disse ligger lidt forskellige baner.  Der trænes på banen ved Utterslev Mose samt "Højen". Problemet 
er, at banerne er elendige. Hvis området omkring mosen udjævnes og i det hele taget bliver bragt i en 
stand, så stregerne på banerne ikke ligger halvt inde i træerne omkring mosen. Så vil det som 
minimum kunne etableres 4 stk. 11-mandsbaner. I det hele taget findes der mange græsarealer 
omkring Utterslev Mose tæt på BK Fix, Brønshøj og højst 15 min rask cykeltur fra Nørrebro st., som 
blot fungerer som lufteplads for hunde, katte og anden små kravl.
I henhold til fredningen må der ikke laves jordregulering hvilket lægger begrænsninger på 
pladsudnyttelsen.
Jf. afsnit 6.2.2: Andre placeringer

Grønnemose Alle. 2400 NV.
Der kan etableres mindst en bane mere eller to 7M-mands baner på arealet ved de eksisterende baner. 

Jf. afsnit 6.2.2: Andre placeringer

Mosesvinget. 2400 NV.
Her er der plads til en 7M bane. Desuden mulighed for omklædning mm. i et til anlægget hørende 
hus.

Jf. afsnit 6.2.2: Andre placeringer

Boldklubben Stefans baner ved Rådvadsvej. 2400 NV.
Banerne bliver slet ikke optimalt udnyttet. Boldklubben Stefan er en lille klub, men er ejer af 
klubhuset. Her burde kommunen kunne leje sig ind. Der kan ligge 3 stk. 11-mands baner. Der 
opkridtes kun 2 baner. Der er ikke megen belastning på området, som er fint og hyggeligt.

Jf. afsnit 6.2.2: Andre placeringer
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Pilesvinget. 2700 Brønshøj.
Hvis Arealet mellem Pilesvinget og Hillerødmotorvejen (nord for Kirkemose) blev udjævnet, ville 
man kunne etablere 2 rigtig gode baner som ville ligge relativt uforstyrret. 
I henhold til fredningen må der ikke laves jordregulering hvilket lægger begrænsninger på 
pladsudnyttelsen.

Jf. afsnit 6.2.2: Andre placeringer

Ørestaden. 2300 S.
Området syd for Ørestaden og Fields. Der bygges alligevel ikke flere boliger grundet finanskrisen. 
Nu skal der sås græs på arealet er det seneste nye. Perfekt for Ørestadens børn, som ikke har en 
fodboldklub inden for en rimelig radius.

Dette areal indgår i det kommende ”Plug N’ Play” område, hvorpå der er planer om at anlægge 
boldbaner (Jf. afsnit 6.2.1: Nye Byområder) 

SKOLER:

Generelt:
Det er vanskeligt at undgå et stort slid på skolebanerne, da de både bruges af skolebørn i dagtimer 
og af foreninger og selvorganiserede om eftermiddagen og aftenen. Mange af banerne 
vedligeholdes af skolerne selv. Banerne plejes ikke i samme grad som baner på idrætsanlæggene, 
og lever derfor ofte ikke op til forventninger fra den organiserede fodbold. Hvis banestandarden 
skal forbedres, vil det kræve en reduktion i det nuværende brug, herunder skolebørnenes 
idrætstimer på banen. Dette er imidlertid problematisk, da banerne først og fremmest er etableret 
til skolerne. Ligeledes vil der være behov for, at Børne- og Ungeudvalget afsætter ekstra midler til 
en mere omfattende genopretning af banerne.

HF centeret Efterslægten. 2400 NV
Skolen har en bane som absolut lever op til kravene.
Adgang til skolen er ved Efterslægtsvej/Utterslevvej 2400 NV. Rigtig god bane. Måske kan man låne 
skolens omklædningsrum. Banen er lidt kort, men nedlægger man den (i øvrgt helt ubrugelige) 
tilløbsbane og længdespringsgrav der ligger i den ene ende, skulle den efter mine (på Google Earth) 
opmålinger blive lang nok.

En omdannelse af idrætsarealets udformning er et anliggende for det statslig ejede HF center.

Ellebjerg skole. 2450 SV
En bane, der kunne blive en fin hjemmebane for en lille klub. Den har ikke været tromlet og slået i 
umindelige tider (især ikke tromlet), men banen har potentiale til at blive en fin bane. Der er kun to 
håndboldmål og et 7-mandsmål derude nu. Har tidligere været brugt til KBU turneringsfodbold.

Der er på nuværende tidspunkt ingen fodboldklubber, der gør brug af banen. Arealet kan ikke 
rumme en 11-mandsbane, men med en renovering af banen vil den formentlig kunne anvendes til 7-
mands turneringsfodbold, som tidligere. 
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Dyvekenskolen, 2300 S.
En bane, der er potentiale i - og som vist også bruges lidt. Det ene mål var i stykker, da jeg så på det. 
Hvis den blev passet lidt bedre, ville den være OK. Ligger meget tæt på Sundby Idrætspark og kunne 
måske bruges som supplement til banerne der?

11-mandsbanen benyttes i dag af skolens elever, lokalområdets fritidshjem samt fodboldklubberne 
”Den Jyske Alliance Fodboldforening”, ”Department” og ”1 way Inc.”

Frederikssundsvejens skole, 2450 NV
Nu, det ikke blev ungdomshus, kan den lille 7-mandsbane måske bedres og bruges? 

Banen bruges i dag ikke af den organiserede fodbold, men der er imidlertid efterspørgsel på banen.

Gerbrandskolen, 2300 S
En 11-mandsbane, der virkelig trænger til en kærlig hånd, men til gengæld kunne blive til at rigtig fin, 
hyggelig hjemmebane for en lille Amagerklub.

I dag bruges den lille 11-mandsbane som træningsbane af fodboldklubben ”Mangfoldigt.dk” samt
af ”The Be Sharps” og ”Henchozs Drenge”. Banen er for lille til at blive brugt til 11-mands 
turneringsfodbold. 

Lykkebo Skole, 2500 Valby
Her spillede Pan Fodbold vist hjemmekampe en overgang? Klart den bedst passede skolebane for 
halvandet år siden. Lidt slidt (men det er skolebaner vist altid), men jævn.

Den lille 11-mandsbane bruges i dag af fodboldklubberne Sunday FC, BK. Midt og Boldklubben 
2009.

Ålholm skole. 2500 Valby
Kommunen havde fortalt mig, den "netop er blevet opgraderet til kampbane", men ved selvsyn fandt 
jeg en meget hullet (vi taler 20-30 cm huller) 7mandsbane (lille!) med ét fungerende håndboldmål. 
Meget at gøre hvis det skal kunne bruges til noget.

Banen bruges i dag ikke af den organiserede fodbold. 
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